
سال ۸۴ مناقصه اي در خصوص اجرايي شدن پروژه 
قطار شهري كرج برگزار و سال ۸۵ پيمانكار مشخص 
و قرارداد اين مهم منعقد شد. ميزان اعتبار در اين بازه 
زماني 3 هزار ميليارد تومان بوده است. بنا بود بخشي 
از اعتبارات پروژه قطار شهري كرج از طريق فاينانس 
تأمين شود كه اين امر به دليل برخي مشكلات در 
كشور به سرانجام نرسيد و فاينانسور درصدد اجراي 
آن برنيامد.  در حالي كه پروژه قطار شهري كرج در 
سال ۸۹ بايد به اتمام مي رسيد اما در اين سال تنها 
۱۵ درصد پيشرفت داشته اس��ت. قرارداد اوليه به 
ميزان ۶۹۲ ميلي��ون دلار ب��راي مدت زمان چهار 
سال منعقد شد كه از نظر ريالي برابر 3 هزار ميليارد 

تومان اس��ت. در اين بازه زماني حدود ۸۰ ميليارد 
تومان اعتبار از طريق كارفرما معادل ۵ درصد قرارداد 
پرداخت و در آن زمان پيشنهاد تعديل قيمت پروژه از 
طريق پيمانكار به شوراي فني ارائه شد. قيمت پروژه 
در سال ۸۹ اصلاح و ۵۰۰ ميليارد تومان به صورت 
ريالي و ۱۷۹ ميليون يورو در پروژه  ترميم پرداخت 
شد. همچنين بنا شد تا پايان سال ۹۲ فاز اول خط 
۲ متروي كرج اجرا ش��ود. تا سال ۹۲ مجموع پول 
پرداختي در وجه پيمانكار ۱۱۵ ميليارد تومان است 
درحالي كه بنا بوده شهرداري در اين بازه زماني ۵۰ 
درصد اعتبار را تأمين كند. تا امروز پول پرداختي در 
وجه پيمانكار 3۱3 ميليارد و سهم شهرداري از اين 

ميزان ۴3 ميليارد تومان بوده است. ۴۰ درصد پروژه 
قطار ش��هري كرج به تأمين تجهيزات و ۶۰ درصد 
نيز به عمليات سازه اي بازمي گردد و در حال حاضر 
۱۸ درصد در بخش تجهيزات، ۴3 درصد در بخش 
سازه اي و به طور متوسط مجموع پروژه 3۲ درصد 
پيشرفت داشته اس��ت . به طور كلي طي ۱۱ سال 
گذشته بيش از ۱۰۰ ميليارد تومان صرف هزينه هاي 
جاري سازمان قطار شهري كرج كه مسئول پروژه 
قطار شهري كرج بوده، شده اس��ت و اگر اعتبارات 
عمراني شهرداري طي پنج سال اخير ۴ هزار ميليارد 
تومان باشد اين ارگان كمتر از يك درصد اعتبارات 
خود را صرف مترو كرده است.  پرونده شركت سايبر 

با پشت سر گذاشتن جلسات طولاني و متعدد در 
استانداري، فرمانداري، شهرداري و شوراهاي دوم، 
سوم و چهارم به شوراي پنجم رس��يده است. اين 
پرونده نيز بارها و بارها در صحن علني و كميسيون 
برنامه و بودجه شوراي پنجم مورد بررسي قرار گرفت 
تا شايد بتوان راهكاري براي برون رفت از اين معضل 
پيدا شود. اعضاي شوراي پنجم پيشنهاد انتشار و 
فروش اوراق مش��اركت ۴۰۰ ميليارد توماني براي 
انجام فاز يك خط دوم قطار ش��هري كرج طي يك 
دوره ۹ ماهه براي تبديل شدن به پول براي تأمين 
اعتبار مالي پروژه را مي دهند و مي گويند پيمانكار 
قطار شهري كرج بر اين پروژه تحميل شده است و 
در طول ۱۱ سال گذشته بايد سه بار خط دوم پروژه 
قطار ش��هري كرج راه اندازي مي ش��د كه محقق و 
اجرايي نشده است كه در قالب يك لايحه دوفوريتي 
در جلسه بيست و چهارم شورا به تصويب مي رسد. 
اين در حالي است كه براي ۱۰۵ كيلومتر خط مترو 
با شش خط بايد 3 هزار ميليارد تومان اعتبار براي 
پروژه قطار شهري كرج به شيوه هاي مختلف تأمين 
مي شد كه در طرح توسعه اي آن افزايش طول مسير 
تا ۱۲۰ كيلومتر تعيين شده است.  همزمان با اين 
تصميمات دانشجويان دانشگاه خوارزمي در 3۰ آبان 
در تجمعي نسبت به لغو طرح احداث ايستگاه مترو 
حوالي اين دانشگاه كه توسط شركت عمران هشتگرد 

در حال اجراست نيز اعتراض مي كنند.  
   بازديد شهردار از پروژه قطار شهري كرج

چندي پيش دكتر نصيري به هم��راه تني چند از 
اعضاي شوراي اس��لامي ش��هر كرج و مشاوران و 
معاونان خويش از پروژه خط ۲ قطار شهري بازديد 
كردند.  در اين بازديد دكتر نصيري با اشاره به اينكه 
پروژه قطار ش��هري تعطيلي بردار نيس��ت، گفت: 
زمينه هاي جذب سرمايه گذاران بخش خصوصي 
از س��وي ش��هرداري مبتني بر كارآمدي منابع با 
جديت پيگيري مي ش��ود.  وي در خصوص تأمين 
منابع مالي به منظور اج��را و تكميل پروژه خط ۲ 
قطار شهري كرج با اشاره به اينكه موضوع اصلي در 
كاهش پيشرفت اين پروژه همچون ساير پروژه ها 
محدوديت منابع مالي است، افزود: درحالي كرج با 
موضوع كمبود منابع مالي مواجه است كه طبق گفته 
برخي از مس��ئولان، تنها ۱۰ درصد از بودجه هاي 
عمراني دولت نيز طي شش ماه نخست سال محقق 
شده است.  شهردار كرج در ادامه خواستار همكاري 

دوسويه شهرداري و پيمانكار پروژه شد.

 ش��ايد براي افرادي كه در شهر زندگي مي كنند 
دسترس��ي به آب ش��يرين در صورت شوري يا 
سختي زياد آب، سهل باش��د به خصوص كه آب  
معدني هاي موجود در بازار بس��يار زياد هستند، 
اما براي مردم روستا اين امكان وجود ندارد چراكه 
سال هاي سال اس��ت كه منابع آبي روستاها آب 
شيرين و سالمي بودند كه بخشي از سوغات سفر 
ما از روستا محسوب مي شدند اما اكنون به دليل 
برداشت هاي زياد از منابع آبي و خشكسالي هاي 
پي در پي و از طرفي رسيدگي نكردن مناسب به 
منابع آبي روستايي سبب شده كه آب موجود در 

برخي روستاها قابل استفاده براي شرب نباشد. 
چند سالي مي ش��ود كه آب روستاي شيرگ آن 
هم با ۷۰۰ نفر جمعيت غير بهداش��تي اس��ت و 
مراجعه و پيگيري مردم ب��ه اداره آب و فاضلاب 
اسديه و فرمانداري نتيجه بخش نبوده و تنها وعده 

براي حل آن موضوع داده ش��ده اس��ت. به دليل 
وجود آلودگي در آب روس��تا مردم نمي توانند از 
اين آب براي شرب استفاده نمايند و با تانكر براي 
اين روستا آبرساني مي شود و از آنجايي كه زمان 
آبرساني مشخص نيست مطمئناً مردم در روزهايي 
با كمبود آب مواجه هستند و به گفته اهالي روستا 
مردم براي اس��تحمام، شس��تن لباس و ظرف و 
آب دهي به حيوانات مشكل دارند و تنها كساني 
كه خودرو دارند مي توانند براي استحمام به شهر 
بروند اما افرادي كه خودرو ندارند، بايد كمبود آب 
را تحمل كنند. اما مشكل از جايي شروع مي شود 
كه وجود نيترات در آب سبب فوت مردم روستاي 
شيرگ بوده است و بر اساس شنيده ها و تشخيص 
پزشكان ظاهراً غير بهداشتي بودن آب شرب در 
دو سه سال اخير سبب فوت ۱۰ تا ۱۵ نفر از مردم 

اين روستا شده است. 

  آلودگي ميكروبي آب شرب برخي روستاها
جريان آب ه��اي آلوده به اينجا ختم نمي ش��ود. 
مرداد ماه س��ال گذش��ته خبري در رسانه ها در 
خصوص وج��ود كاليفرم در آب روس��تاي لانو و 
مشوكي سربيشه منتشر ش��د، هرچند به مردم 
اعلام شده بود كه نبايد از آب قنات براي آشاميدن 
استفاده كنند اما بس��ياري اوقات كه پيرزن ها و 
پيرمردهاي روس��تا از آب گرفتن ج��ا مي مانند 
مجبور به خوردن آب قنات مي ش��وند و حكايت 
اين روستا هم مانند روستاي شيرگ است با اين 
تفاوت كه در صورت آش��اميدن آب اين روس��تا 
احتمال مبتلا شدن مردم به بيماري هاي عصبي و 
سرطان وجود دارد، البته مسئولان وجود آلودگي 
در آب روس��تاي لانو را تأييد كرده بودند و براي 
تأمين آب اين روس��تا پيشنهاد شد كه مردم آب 
قنات بالادست را كه س��الم است وارد شبكه آب 

خانگي كنند و براي انجام كشاورزي از آب فعلي 
قنات داخل روستا استفاده شود. 

 اسفندماه سال گذشته بود كه مردم روستاهاي 
طبس از عدم توجه مس��ئولان ب��ه آلودگي آب 
شرب گلايه مند بودند كه روستاهاي طبس آب 
ش��رب بهداش��تي ندارد و مردم مجبورند از آب 
تانكر زنگارزده كه غير بهداش��تي است، استفاده 
كنند. حتي در تيرماه سال گذشته نيز عده اي از 
ساكنان روستاي طبس به آلودگي و وجود نيترات 
در آب اعتراض داشتند و مديرعامل آب و فاضلاب 
وجود نيترات در آب روستاهاي طبس را تكذيب 
كرد و گفته بود در شهرستان طبس منبع آبي كه 
نيترات بالا داشته باشد وجود ندارد و شهروندان 
از اين موضوع آسوده خاطر باشند.  اما مردم طبس 
از اين موضوع نه تنها آس��وده خاطر نشدند بلكه 
گاهي زمزمه هاي وج��ود نيت��رات و آلودگي در 
آب روستاها شنيده مي ش��ود كه همين موضوع 
مقدمه اي بود تا مديرعامل شركت آب و فاضلاب 
روستايي خراسان جنوبي اعلام كند آب ۸۴ روستا 

در سطح استان آلودگي ميكروبي دارد. 
  مهر تأييد مسئولان بر آلودگي آب

علي اكبر بس��كابادي، مديرعامل ش��ركت آب و 
فاضلاب روستايي خراسان جنوبي درباره آلودگي 
آب در روستاهاي استان گفت: »چند نوع آلودگي 
در آب وج��ود دارد از جمله آلودگ��ي ميكروبي، 
آلودگي ناش��ي از كدورت آب البته در منابع آب 
اس��تان كدورت وجود ن��دارد، آلودگي فلزات دو 
ظرفيته و س��ه ظرفيته )مانند روي، آرس��ينك، 
جيوه( كه به حد اس��تاندارد آن حساس هستيم 
و در جايي كه اي��ن آلودگي ها در مناب��ع آبي از 
حد اس��تاندارد بالا برود به مردم اعلام مي كنيم 
كه اس��تفاده نكنند.« وي با بيان اينكه در برخي 
از مناب��ع آبي اس��تان، املاح يا درجه س��ختي و 
شوري آن بالاست و وضعيت آن شيميايي است، 
گفت: »بخشي از روستاهايي كه با تانكر آبرساني 
مي شوند به دليل نبود آب نيس��ت بلكه به دليل 
وجود فلزات دو ظرفيته، سختي يا شوري و املاح 
بالا در آب اس��ت. هم اكنون ۸۴ روستا در سطح 
استان از تعداد ۴۰۰ روستايي كه با تانكر آبرساني 
مي ش��ود به دليل همين آلودگي هاي ناش��ي از 
ش��وري آب، وجود نيترات و... با تانكر آبرس��اني 
مي شود. لذا در شيرگ مشكل آب نداريم اما آب 
استانداردي براي شرب ندارد.« وي افزود: »رفع 
مشكل آب روستاهاي طبس، كه مشكل نيترات 
داشت ۱3كيلومتر خط انتقال نياز دارد و با توجه 
به محدوديت در منابع مالي به محض تخصيص 
اعتبار و با مشاركت مردم خط انتقال آب براي اين 

روستاها انجام خواهد شد.«

 توسعه خدمات پست بانك 
در روستاهای خراسان جنوبي 

نماين�ده م�ردم بيرجن�د، درمي�ان و خوس�ف در مجل�س 
ش�وراي اس�امي ب�ر ل�زوم توس�عه و گس�ترش خدم�ات 
پس�ت بانك در مناطق روس�تايي خراس�ان جنوب�ي تأكيد كرد. 
سيد محمدباقر عبادي با بيان اينكه در مجموع ۴۷ دستگاه خودپرداز 
پست بانك در استان وجود دارد گفت: پست بانك مردمي ترين بانك است 
كه تا حد زيادي وجود آن براي روستاييان غنيمت است.  وي با بيان اينكه 
خدمات پست بانك در روستاها و شهرهاي خراسان جنوبي خدمات خوبي 
بوده كه بيش از اين بايد گسترش يابد، افزود: برخي روستاها مبادلات 
مالي زيادي ندارند و وجود دستگاه هاي خودپرداز سبب مي شود مبلغي 
كه نياز دارند را دريافت كنند و براي دريافت وجه به شهر مراجعه نكنند.  
عبادي با بيان اينكه جايگاه پس��ت بانك به گونه اي است كه اگر نباشد 
اختلال در كارها ايجاد مي شود، اظهار داشت: روستاييان استان خراسان 
جنوبي مشكلاتي دارند كه مهم ترين آنها آب است.  نماينده پست بانك 
خراس��ان جنوبي نيز در اين خصوص گفت: در حوزه انتخابيه بيرجند، 
درميان و خوسف ۱۶ دستگاه خودپرداز وجود دارد كه از اين تعداد چهار 
تا شهري و ۱۲ دستگاه خودپرداز پست بانك روستايي است.  محمدي با 
بيان اينكه شش دستگاه در بيرجند، سه دستگاه در شهرستان درميان 
و هفت دستگاه در خوسف نصب شده است، افزود: در راستاي نوسازي 
اتوبوس هاي شهري يكي از شهرهاي كشور بيرجند است كه قرارداد آن 

منعقد شده و ۱۲ ميليارد تومان تسهيلات مصوب شده است.

 پرداخت 186هزار میلیارد تومان 
تسهیلات اشتغالزایی 

اقتص�ادي س�ازمان جه�اد  ام�ور  و  برنامه ري�زي  مع�اون 
كش�اورزي اس�تان الب�رز از پرداخ�ت ه�زار و ۸۶۳ ميلي�ارد 
ري�ال تس�هيات در بخ�ش روس�تايي اس�تان البرز خب�ر داد. 
مسعود كريمي گفت: اين ميزان تسهيلات روستايي بخش كشاورزي جهت 
ايجاد اشتغال پايدار اختصاص يافت.  وي افزود: اجراي اين طرح در روستاها 
و شهرهاي كمتر از ۱۰ هزار نفر بوده كه زمينه اشتغال پايدار براي ۲ هزار و 
3۲۵ نفر را در سطح استان البرز ايجاد مي كند.  معاون برنامه ريزي و اقتصادي 
جهاد كشاورزي استان البرز، تصريح كرد: در راستاي اجراي طرح اشتغال 
فراگير و ايجاد ۹۷۰ هزار اشتغال پايدار در س��طح كشور توسط دولت در 
مناطق روستايي و عشايري در سال ۱3۹۶ تسهيلات ارزان قيمت در بخش 
كشاورزي در ۱۰ رس��ته فعاليتي از جمله توسعه گلخانه و باغات، گياهان 
دارويي، آبزي پروري و شيلات، خدمات بازرگاني و تجارت، مكانيزاسيون و 
فعاليت هاي دانش بنيان، دامپروري، صنايع تبديلي كشاورزي، ساماندهي 
واحدهاي تأمين و ارائه خدمات فني و مهندسي كشاورزي، مشاغل كوچك 

و مشاغل خانگي در مناطق روستايی و عشايري ارائه مي شود. 

تأمین زمین براي 30 دستگاه اجرایي
ط�ی دو س�ال گذش�ته و با توج�ه به نوپ�ا ب�ودن اس�تان البرز و 
فع�ال ش�دن ادارات كل در اي�ن اس�تان راه و شهرس�ازي زمين 
موردني�از ب�رای فعالي�ت ۳0 دس�تگاه اجراي�ي را تأمي�ن كرد. 
مدير املاك و حقوقي اداره كل راه و شهرسازي استان البرز با اعلام اين 
خبر گفت: اين زمين ها در شهرك اداري حسن آباد و ساير مناطق استان 
البرز بود كه توسط ادارات كل در آن بناهايي احداث شده است.  حميد 
صفري افزود: همچنين زمين هايي نيز با كاربري هاي ورزشي، آموزشي با 
توجه به نياز اين استان تحويل دستگاه هاي دولتي و خصوصي قرار گرفته 
تا سرانه هاي آموزشي و ورزشي در اين استان افزايش يابد.  اين مسئول 
ادامه داد: تا كنون با توجه به كمبود بيمارستان و مراكز درماني در البرز 
دو قطعه زمين به مساحت ۴ و نيم هكتار در اختيار دانشگاه علوم پزشكي 
قرار گرفت تا در آنها بيمارستان احداث كند.  صفري افزود: از ابتداي سال 
جاري تا كنون 3۰۰ هكتار اراضي در حريم شهر و ۱۰ هكتار در محدوده 
قانوني شهرهاي استان البرز تملك ش��د.   وي خاطرنشان كرد: برآورد 
دقيقي در خصوص ارزش ريالي اين زمين ها صورت نگرفته اما زمين هاي 

محدوده شهري از ارزش ريالي زيادي برخوردار است. 

پرونده قطار شهري كرج همچنان روي ميز شهردار!

آب ۸4 روستاي خراسان جنوبي آلوده به ميكروب است

11سال از آغاز پروژه قطار شهری كرج گذشت اما خبری از پيشرفت آن نيست

آب آلوده تاكنون جان چند روستايی را گرفت

 افتتاح دفتر نهاد رهبري 
در دانشگاه فرهنگیان خراسان جنوبي 

دفتر نهاد نمايندگ�ي مقام معظم رهبري در دانش�گاه فرهنگيان 
خراسان جنوبي با حضور حجت الاس�ام عابدي معاون فرهنگي، 
اجتماعي دانشگاه فرهنگيان كشور و حجت الاسام تقوي معاون 
نه�اد نمايندگي ولي فقيه در دانش�گاه هاي كش�ور برگزار ش�د. 
طي حكمي از سوي حجت الاسلام محمديان رئيس نهاد نمايندگي مقام 
معظم رهبري در دانشگاه ها حجت الاسلام عليرضا اسداللهي نيز به سمت 
مسئول دفتر نهاد مقام معظم رهبري در دانشگاه فرهنگيان خراسان جنوبي 
معرفي شد.  ايرج مهدي زاده، رئيس دانشگاه فرهنگيان خراسان جنوبي در 
اين مراسم با اشاره به اينكه دانشگاه فرهنگيان سابقه زيادي دارد، اظهار كرد: 
دانشگاه فرهنگيان از حدود ۴۰ سال گذشته فعاليت خود را آغاز كرده و معلم 
حرفه اي و ماهر تربيت مي كند.  وي با بيان اينكه امروز نيز دانشگاه فرهنگيان 
با رسالت تربيت و پرورش معلمان حرفه اي و در تراز جمهوري اسلامي ايران 
فعاليت خود را ادامه مي دهد، گفت: قطعاً وجود نهادها و تشكل ها مي تواند 
در دانشگاه ها كمك خوبي باشد.  رئيس دانشگاه فرهنگيان خراسان جنوبي 
با اشاره به اينكه نبايد تنها خود را به بعد علمي محدود كنيم، افزود: اگر معلم 

بخواهد در عرصه آموزشي و فرهنگي فعاليت كند بايد خودساخته باشد. 

دق اكبرآباد به بیرجند نزدیك تر شد
با آسفالت ۲0 كيلومتر از جاده گيوشاد به خليان مسير دق  اكبرآباد 

به بيرجند نزديك تر می شود. 
فرماندار شهرس��تان خوس��ف با بيان اينكه يكي از جاذبه هاي گردش��گري 
شهرستان وجود دق اكبرآباد اس��ت گفت: دق اكبرآباد كويري نزديك است 
كه مي تواند پذيراي گردشگران زيادي باشد كه برنامه ريزي مي شود امكانات 
لازم در اين راستا فراهم شود. محمد شفيعي افزود: شهرستان خوسف داراي 
ظرفيت ها، پتانسيل ها و جاذبه هاي گردشگري اس��ت كه يكي از آنها وجود 
كوير، ش��ن هاي روان و دق اكبرآباد است.  فرماندار شهرستان خوسف گفت: 
تلاش مي شود جاده مسير به دق اكبرآباد هم آسفالت شود تا مشكلي در اين 
راستا وجود نداشته باشد و همين نويد اشتغالزايي در اين بخش است.  شفيعي 
همچنين از حضور سرمايه گذاران چيني در شهرستان خوسف خبر داد و گفت: 
يكي از سرمايه گذاران كار احداث كارخانه را تقريباً تمام كرده است كه اميدواريم 
با افتتاح آن شادي، نشاط و اشتغال در شهرستان فراهم شود.  وي با بيان اينكه 
خشكسالي ها و كاهش محصولات كشاورزي سبب شده تا بانوان روستايي با 
اشتياق بيشتري به سمت توليد سنگ هاي تزئيني بروند، افزود: دق اكبرآباد 
براي نخستين بار شاهد برگزاري مسابقات بومي محلي شترسواري بود كه در 
اين جشنواره شترسواراني از شهرستان هاي خوسف و نهبندان حضور داشتند.

 ساخت سازه هاي آبخیزداري »كندر« 
با مشاركت روستاییان

معاون آبخيزداري اداره كل منابع طبيعي استان البرز از مشاركت روستاييان 
در مراحل س�اخت س�ازه هاي آبخيزداري روس�تاي »كندر« خبر داد. 
اصغر بيات با اشاره به اجرايي شدن طرح مشاركتي مردم در راستاي احداث 
سازه آبخيزداري روستاي كندر واقع در محور كرج - چالوس، اظهار كرد: مرحله 
اول اجراي عمليات سازه آبخيزداري روستاي كندر در سال ۸۸ نهايي شد.  وي 
با بيان اينكه در اين روستا يك سد شاخص با هدف كنترل سيل و تأمين آب 
به صورت دومنظوره احداث  شده بود، افزود: اين سد ۵۰ هزار مترمكعبي به مدت 
پنج سال مورد استفاده روستاييان قرار گرفت و ثمرات خوبي را براي اين منطقه 
به همراه داشت.  معاون آبخيزداري اداره كل منابع طبيعي استان البرز به وقوع 
سيل سال ۹۴ در اين منطقه اشاره كرد و گفت: سازه آبخيزداري روستاي كندر 
سبب شد اين روستا در حادثه سيل سال ۹۴ با خسارات كمتري مواجه شود به 
همين منظور مردم خواستار مشاركت در اجراي طرح سازه آبخيزداري روستا 
شدند.  وي با بيان اينكه در وهله نخست سازمان اعتباري بالغ  بر 3۰۰ ميليون 
تومان را براي طراحي دو سازه جديد بالا و پايين دست سازه قبلي مصوب كرد، 
ادامه داد: اين امر سبب شد روستاييان براي تسريع در انجام امور اعلام آمادگي 
كنند.  بيات گفت: اعلام آمادگي روستاييان موجب شد سازمان ميزان اعتبار را 
به دو برابر يعني چيزي حدود ۶۰۰ ميليون تومان افزايش دهد كه نويد خوبي 
براي مردم بود. معاون آبخيزداري اداره كل منابع طبيعي استان البرز تصريح 
كرد: مردم با صرف اعتباري بالغ بر ۱۵۰ تا ۲۰۰ ميليون تومان راه پيش روي 
اجراي اين پروژه را با رعايت ملاحظات زيست محيطي تحت نظر اداره كل منابع 

طبيعي به منظور كاهش تخريب محيط زيست احداث كردند.

آغاز فعالیت »تاچ سي« در بیرجند
رئيس هيئ�ت مديره ش�ركت تاچ س�ي از آغ�از به كار تاكس�ي 
اينترنت�ي تاچ س�ي در خراس�ان جنوب�ي خب�ر داد و گفت: يك 
هفت�ه خدمات رايگان ب�ه ش�هروندان بيرجندي ارائه مي ش�ود. 
سامانه حمل و نقل هوشمند »تاچ سي« در مراسمي با حضور مروج الشريعه، 
استاندار خراسان جنوبي، براري، معاون وزير ارتباطات و فناوري و جمعي 
از مسئولان فناوري اس��تان هاي خراس��ان رضوي و جنوبي كه در شهر 
بيرجند برگزار شد از شروع به كار خود در اين استان خبر داد.   احسان صفار 
خراساني رئيس هيئت مديره شركت تاچ سي در اين مراسم گفت: تاچ سي 
يك شركت حمل و نقل و دانش بنيان ايراني است كه از تابستان گذشته با 
ارائه سرويس درخواست خودرو سواري فعاليت خود را در شهر مشهد آغاز 
كرده است.   وي بيان كرد: از مرداد ماه گذشته در يزد و پس از آن در اهواز 
نيز تاچ سي شروع به فعاليت نموده كه با استقبال هم ميهنان عزيز در اين 
شهرها روبه رو شده است. صفار خراساني با بيان اينكه بيرجند چهارمين 
ش��هري اس��ت كه تاچ س��ي در آن فعاليت مي كند، ادامه داد: همچنين 
تاچ سي اولين شركت تاكسي اينترنتي در ايران بوده است كه سرويس هاي 
بانوان و تشريفات را در ليست سرويس هاي خود ارائه مي داد.   وي افزود: از 
قابليت هاي سرويس تشريفات اين سامانه امكان انتخاب خودرو است كه 
استفاده از سرويس تشريفات را بسيار جذاب مي كند.  صفار خراساني گفت: 
»تاچ سي پيك« ديگر سرويس تاچ سي است كه با حضور وزير محترم كار 
و مسئولان استاني و شهري شهريور ماه در مشهد رونمايي شد كه خدمات 

پيك موتوري به شهروندان مشهدي ارائه مي نمايد.

يكي از معضات كانشهركرج ترافيك سنگين است. يكي از راهكارها براي 
برون رفت از اين پديده حاصل از شهرنشيني توجه اساسي مديريت شهري 
به تقويت ناوگان حمل و نقل عمومي است. اس�تفاده از ريل و ايجاد قطار 
شهري در اكثر كانشهر هاي جهان از اولويت هاي كاري مديريت شهر ها براي 
تأمين رفاه و آسايش شهروندان است. سازمان قطار شهري كرج در سال 

1۳۸0 تأسيس شد و پروژه قطار شهري بيش از 11 سال با آغاز فعاليت شوراي 
دوم شهر كليد خورده است؛ پروژه اي كه باي جان شهر شده است. در حال 
حاضر يكي از موانع پيش�رفت پروژه قطار ش�هري كرج با نگاه اجمالي به 
پرونده آن، پيمانكار ضعيف از نظر مالي و مديريتي است. اين مشكل در كنار 
صدها مانع ديگر سبب شده راهكار رفع ترافيك كرج با گره كور مواجه شود. 

استان خراسان جنوبي دو دهه است كه با بحران كم آبي دست و پنجه نرم 
مي كند. در اين ميان وجود آلودگي در آب برخي روستاها سبب شده تا مردم 
براي دسترسي به آب سالم دچار مشكل شوند و اين موضوع سبب گايه 
آنها گردد، حتي در برخي مناطق عدم دسترس�ي به آب سالم، آب آلوده 
و غيربهداشتي مشكات زيادي را براي روستاييان به همراه داشته و در 
برخي موارد به مرگ منجر شده است! هم اكنون بيش از 400 روستاي استان 

با تانكر آبرساني مي شود كه بخشي از اين روستاها به سبب خشكسالي 
و نبود آب و برخ�ي ديگر هم به دليل وجود آلودگ�ي در آب روزها منتظر 
رسيدن تانكرهاي آب به روستاهايشان هس�تند؛ تانكرهايي كه ممكن 
است بعضاً زنگارزده باشد و همين آبي كه مايه حيات است مايه ممات شود. 
برخي روستاهاي درميان از جمله روستاي شيرگ و روستاي طبس اين نوع 
آب ها را چشيده اند و اين موضوع سبب گايه آنها از مسئولان شده است.

 رشد 34 درصدي صادرات استان البرز 
در 8 ماهه امسال

 رئيس س�ازمان صنعت، مع�دن و تجارت اس�تان البرز از رش�د 
۳4 درص�دي صادرات اس�تان در هش�ت ماهه امس�ال خبر داد. 
ايرج موفق با اشاره به اينكه البرز ظرفيت هاي خوبي در بخش صادرات دارد، 
گفت: البرز ۱۰ درصد واحدهاي صادراتي نمونه ملي را در خود جاي داده است. 
مدال افتخار صادرات در سال گذشته به استان اختصاص پيدا كرد كه در واقع 
به  دليل عملكرد سال ۹۴ بوده است، بنابراين شرايط خوبي در اين حوزه داريم.  
وي افزود: بس��ياري از واحدهاي توليدي و صنعتي در البرز جزو نشان هاي 
معتبر و برتر توليدي هستند و كيفيت محصولات آنها در اين موضوع تأثير 
دارد. موفق با اشاره به اهميت توسعه صادرات غيرنفتي افزود: توسعه صادرات 
غيرنفتي در سياست هاي كلان كشور گنجانده شده و بايد برنامه ريزي هاي 
ويژه اي در اس��تان وجود داشته باشد تا بسترهاي توسعه صادرات غيرنفتي 
بيش از پيش فراهم شود.  موفق با اشاره به اينكه اتفاق هاي خوبي در حوزه 
صادرات غيرنفتي استان افتاده، گفت: اين موضوع مرهون همكاري خوب بين 
سازمان هاي اجرايي و ايجاد تشكل ها در اين زمينه است.  وي با اشاره به اهميت 
توليدات صادرات محور، افزود: كيفيت محصولات ارائه شده به بازار و توجه به 
فناوري جديد در توليد از موضوعاتي است كه امروز اهميت بسياري دارد و 
تضميني براي تداوم فعاليت يك واحد توليدي است.  رئيس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان البرز با بيان اينكه برگزاري و شركت در نمايشگاه هاي 
توانمندي هاي صادراتي در توسعه صادرات مهم است گفت: برپايي و شركت 
در چنين نمايش��گاه هايي با افزايش رايزني تجاري ميان صاحبان صنايع و 

بازرگانان داخلي و خارجي تأثير بسزايي در افزايش صادرات دارد.

سمانه خسروي
  گزارش
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